
 1 

     PROTOKÓŁ  Nr XI/15 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 13 listopada 2015 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 12 radnych (nieobecni: Justyna Terlecka, 

Krzysztof Czajkowski, Mariusz Walaszczyk (obecny od 8 uchwały)).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1310  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – bibliotekarz M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla” 

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Andrzej Kaczanowicz – kierownik PUP w Bobolicach,  

  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25.09.2015r.  
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3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Bobolice w 2015 roku.  

5. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2014 rok.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-2030; 

3) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

4) opłaty miejscowej; 

5) opłaty targowej; 

6) opłaty od posiadania psów; 

7) ustalenia stawek podatku od środków transportowych; 

8) określenia wzoru formularza informacji i deklaracji podatkowych dla celów ustalenia 

podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego; 

9) określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek od 

nieruchomości, rolny, leśny oraz deklaracji na podatek od środków transportowych, za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej; 

10) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice; 

11) zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Bobolicach oraz Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach; 

12) przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami    

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2016 rok”; 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2015; 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10.Zakończenie obrad. 

  

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 25 września 2015 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z X sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 września 2015 roku był wyłożony 
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do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z X sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

Ostatnia sesja była 25 września 2015 roku.  

Pani Burmistrz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się 10 imprez 

gminnych: 

1. IV Bobolicka Gala Przedsiębiorczości 16.10.2015r.  

2. Turniej siatkówki w dniach 25-27.09.2015r. 

3. Zachodniopomorskie Mistrzostwa Off-Road 23-24.10.2015r. 

4. Mistrzostwa Polski – konkurs komików „Ludzik” 14.10.2015r.  

5. „Mierz wysoko” – Fundacja Marcina Gortata w Bobolicach 4.11.2015r. 

6. Występ Peenechor z Demmina 27.10.2015r. 

7. Pogoń za lisem 17.10.2015r. 

8. Dar serca dla Sandry Oleksy 9.10.2015r.  

9. 11 listopada – Dzień Niepodległości. 

10. Gala K1 7.11.2015r.  

 

* IV Bobolicka Gala Przedsiębiorczości. 

16 października br. w hali widowiskowo - sportowej CESiR-u w Bobolicach odbyła się IV 

Bobolicka Gala Przedsiębiorczości, podczas której wraz z przewodniczącym Rady Miejskiej 

w Bobolicach panem Markiem Golasem wręczyłam "Bobolickie Pąki Przedsiębiorczości" 

przedsiębiorcom z terenu gminy Bobolice za ponad 20 - letnią działalność. Po raz drugi 

zostali nagrodzeni  również zasłużeni dla firm pracownicy, zgłoszeni przez swoich 

pracodawców. W tym roku w kategorii "społeczna odpowiedzialność biznesu" pąki otrzymali 

również przedsiębiorcy, którzy przystąpili jako partnerzy prywatni do Bobolickiej Karty 

Dużej Rodziny oferując rodzinom posiadającym co najmniej troje dzieci zniżki na towary               

i usługi. Tradycyjnie, jak co roku przedsiębiorcy mogli zapoznać się z działalnością                            

i propozycjami instytucji około biznesowych m.in. Fundacji Centrum Innowacyjności 
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Przedsiębiorczości w Koszalinie i dodatkowo w tym roku został wprowadzony temat 

Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

Nagrodzeni: 

I. w kategorii: ZA DŁUGOLETNI Ą DZIAŁALNO ŚĆ: 

1. Tomasz Banaszkiewicz "TOBUD" USŁUGI OGÓLNOBUDOWLANE, 

HANDEL, 

2. Daniel Bubień ZAKŁAD USŁUG POGRZEBOWYCH, 

 3. Andrzej Czarepaniak ZAKŁAD USŁUG STOLARSKICH, 

 4. Wiesław Kostewicz SKLEP MOTORYZACYJNY I NAPRAWA 

 SAMOCHODÓW, 

 5. Urszula Kudłacz SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, 

 6. Dorota Malazdra PRZEDSIĘBIORSTWO PRODUKCYJNO-

 USŁUGOWO- HANDLOWE "RAKSO", 

7. Janusz Miśko "MIBUD" USŁUGI OGÓLNOBUDOWLANE, 

8. Bożena Możejko BIURO RACHUNKOWE, 

9. Joanna Nawrocka ARTYKUŁY PRZEMYSŁOWE, 

10.Tomasz Tuziemski PRZEDSIĘBIORSTWO PRODUKCYJNO-USŁUGOWO-

HANDLOWE "WIELHURT". 

II. w kategorii: NIEZASTĄPIONY DLA FIRMY PRACOWNK:  

1. Magac Tomasz Trans Mobile Artur Tuziak w Opatówku, 

2. Kinga Demczur SPEED TRANS Przedsiębiorstwo Spedycyjno-Transportowe 

Okupski Roman, 

3. Janoś Eugeniusz Zakład Gazyfikacji Bezprzewodowej "Expres-Gaz" Zbigniew 

i Emilia Marciniewscy, 

4. Anna Turska SUPERMARKET Arnold Klimek, 

5. Przemysław Zając AUTO-KAM FIRMA HANDLOWO-USŁUGOWA Kamil 

Jesionowski. 

III. w kategorii: ZA SPOŁECZNĄ ODPOWIEDZIALNO ŚĆ BIZNESU:  

1. Tomasz Tuziemski PRZEDSIĘBIORSTWO PRODUKCYJNO -USLUGOWO 

- HANDLOWE "WIELHURT", 

2. Andrzej Bawoł SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY,  

3. Małgorzata Malczewska KSIĘGARNIA SKLEP WIELOBRANŻOWY, 

4. Robert Małyszek ZAKŁAD USŁUGOWO - HANDLOWY, 

5. Jacek Sowa PRACOWNIA USŁUG GEODEZYJNYCH,  

6. Ryszard Świętoń NAUKA I DOSKONALENIE JAZDY,  
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7. Damian Rosiński PRYWATNA SZKOŁA JAZDY.  

Atrakcja wieczoru - Kabaret NOWAKI. 

 

* Działania promujące terenów inwestycyjnych gminy - III Kongres Przedsiębiorczości 

w Łodzi. 

W ramach poszukiwania potencjalnych inwestorów Gmina Bobolice zadeklarowała swój 

udział w Polskim Kongresie Przedsiębiorczości w Łodzi  

w dniach 5 - 6.11.2015 r. Do wspólnego udziału w kongresie zaprosiłam również wybranych 

przedsiębiorców lokalnych i ogólnopolskich, którzy mogliby potencjalnie skorzystać z 

naszego zaproszenia w zakresie współpracy i inwestowania na terenach inwestycyjnych 

gminy. Podczas kongresu Gmina Bobolice otrzymała jedną z prestiżowych nagród 

przyznawanych przez Polską Agencję Przedsiębiorczości pn. „Lider Rozwoju Regionalnego 

2015”.  

W dniu 05.11.2015 r. podczas uroczystej Gali zwieńczającej przebieg III Polskiego Kongresu 

Przedsiębiorczości w Łodzi, odebrałam statuetkę potwierdzającą przyznanie Gminie Bobolice 

prestiżowego tytułu „ Lidera Rozwoju Regionalnego 2015”. Tytuł Lidera Rozwoju 

Regionalnego trafia do miejsc, w których widoczne są pozytywne zmiany w otoczeniu, 

będące skutkiem realizacji projektów mających na celu rozwój a w szczególności dobro 

lokalnego społeczeństwa. W tym roku z terenu Polski wyróżnione zostały 24 samorządy. 

Patronat medialny nad wydarzeniem objął Dziennik Gazeta Prawna oraz Gazeta Wyborcza. 

Podczas kongresu Gminę Bobolice reprezentowali oprócz mojej osoby: Z-ca Burmistrza, 

Skarbnik Gminy, a także lokalni przedsiębiorcy: p. Tomasz Tuziemski - właściciel PHU 

Wielhurt  

w Bobolicach, p. Patryk Szczęśniak reprezentujący Spółkę Contema  

w Bobolicach oraz Radni Rady Miejskiej: Przewodniczący RM p. Marek Golas, Radni RM p. 

Krzysztof Czajkowski i p. Michał Andrzejak. Kongres zgodnie z założeniem skupił uwagę 

wielu środowisk gospodarczych, naukowych i społecznych w Polsce. Uczestnicy tegorocznej 

edycji skoncentrowali się na zagadnieniach, które mają lub będą mieć kluczowe znaczenie dla 

przyszłości naszego kraju oraz Europy. Podczas Kongresu prezentowane były liczne panele 

dyskusyjne. W jednym z nich  pn. „Rozwój miast przez inwestycje”, została przedstawiona 

oferta inwestycyjna Gminy Bobolice oraz zasadność i korzyści płynące z ulokowania biznesu  

w Bobolicach, stanowiące łącznie promocję terenów inwestycyjnych Gminy. Nagroda „Lider 

Rozwoju Regionalnego 2015” jest dla Gminy Bobolice wyrazem uznania dla obranych i 

realizowanych dotychczas kierunków działań na rzecz rozwoju gminy, a także motorem do 
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dalszej pracy i uwiarygodnieniem przed potencjalnymi inwestorami realizowanych w Gminie 

działań. 

* Prosument. 

Gmina otrzymała dofinansowanie na realizację zadania w ramach działania „Podstawowe 

usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” objętego PROW na lata 2007 – 2013. Gmina 

złożyła wniosek o dofinansowanie trzech instalacji fotowoltaicznych dla potrzeb osób 

fizycznych. (niewielka ilość zainteresowanych uczestnictwem w projekcie może wynikać ze 

zbyt krótkiego okresu na podjęcie decyzji, tj. 13 dni od ogłoszenia do złożenia wniosku  

o dofinansowanie). Wykonane zostały dwie instalacje o mocy 3 kW i jedna  

o mocy 5 kW. Odbiór robót nastąpił 16.10.2015 r. Łączny koszt inwestycji 65.286,00 zł. 

Dofinansowanie 90% kosztów kwalifikowanych – 54.405,00 zł. Środki własne 10.881,00 zł – 

pokryły wpłaty od użytkowników instalacji. Planowane włączenie do sieci energetycznej: 

01.12.2015 r.  

* PPP - budowa domu późnej starości w Bobolicach. 

Negocjacje w postępowaniu na wybór partnera prywatnego do realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Budowa Domu Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule ppp w Bobolicach” 

nadal są w toku. Wskutek ograniczeń wynikających z Ustawy o pomocy społecznej 

uniemożliwiających realizacje przedsięwzięcia w przedstawionej przez partnera prywatnego 

koncepcji, wskazującej na konieczność przejęcia części ryzyka popytu przez Gminę Bobolice 

oraz gminy sąsiednie na podstawie podpisanych porozumień, partner prywatny - Spółka 

Warbud zadeklarowała modyfikację koncepcji. Zmodyfikowana koncepcja realizacji 

przedsięwzięcia przewiduje komercyjne rozwiązania kwestii popytu. Warbud podjął 

współpracę z międzynarodowym Operatorem domów seniora z Anglii -Peterborough Care. W 

dniu 01.10.2015 r. odbyło się spotkanie władz Gminy z przedstawicielami Spółki Warbud   

i Peterborough Care, mające na celu zachęcenie angielskiego partnera do podjęcia wyzwania 

współrealizacji wraz z partnerem prywatnym przedsięwzięcia Gminy Bobolice. Po 

przeprowadzonych rozmowach Warbud wraz z Peterborough Care podtrzymują chęć dalszych 

działań zmierzających do wybudowania Domu Późnej Starości w Bobolicach. Z uwagi na 

inne realizowane przez Peterborough Care projekty, prace nad projektem Gminy Bobolice 

zostaną wznowione na początku 2016 r. 

* Wybór brokera ubezpieczeniowego majątku Gminy Bobolice. 

Konkurs na wybór brokera został ogłoszony w dniu 08.10.2015 r. Regulamin konkursu 

zamieszczono, na stronie internetowej Gminy Bobolice, na tablicach ogłoszeń Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 23.10.2015 r. 

Wpłynęło 5 ofert. 
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Wybrano ofertę firmy Maximus Broker Sp. z o.o., ul. Szosa Chełmińska 164,  87 – 100 

Toruń. Umowa zostanie podpisana na 3 lata. 

* Budowa nowej strony internetowej gminy: "www.bobolice.pl dostępna dla każdego" 

dostosowanej do potrzeb osób niepełnosprawnych i wykonanie nowej szaty graficznej 

strony internetowej Gminy Bobolice. 

Gmina Bobolice otrzymała dofinansowanie z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji 

uzyskane w drodze konkursowej na realizację projektu pt. „www.bobolice.pl dostępna dla 

każdego” - dostosowanie do potrzeb osób niepełnosprawnych i wykonanie nowej szaty 

graficznej strony internetowej Gminy Bobolice. Gm. Bobolice otrzymała 58,29 pkt i była na 

liście rankingowej pod numerem 57 na 126 gmin.  Realizacja projektu zgodnie  

w zaleceniami zawartymi w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 12 kwietnia 2012 roku w 

sprawie Krajowych Ram Interoperacyjności, minimalnych wymagań dla rejestrów 

publicznych i wymiany informacji w postaci elektronicznej oraz minimalnych wymagań dla 

systemów teleinformatycznych, zapewni dostęp do strony osobom niepełnosprawnym. 

Projekt będzie realizowany w zakresie m.in. przystosowania bazy danych, wykonania nowej 

grafiki strony i ergonomii serwisu. Projekt musi zostać zrealizowany do końca grudnia 2015 

r. Całkowita wartość projektu wynosi 14.200 zł, a wysokość dofinansowania 11.360 zł. 

Jest to zamówienie poniżej 30 tys. euro dlatego też przeprowadzono procedury zapytania 

ofertowego. Procedura odbywa się dwustopniowo i tak w pierwszej kolejności w dniu 

08.10.2015 r. zostały przesłane drogą elektroniczną zaproszenia do złożenia oferty wraz 

z załącznikami do 10 -ciu Wykonawców na budowę nowej strony. Termin składania ofert 

upłynął 21.10.2015 r. 

W dniu 16.10.2015 r. zapytanie ofertowe zostało unieważnione. W dniu 04.11.2015 r. zostało 

ponownie skierowane zaproszenie wykonawców do złożenia ofert w terminie do 09.11.2015 

r. Wpłynęło 6 ofert i w dniu wczorajszym została wybrana oferta firmy  IDcom Group Sp. z 

o.o., ul. Winna 12/2 z Poznania. Cena oferty: 7.999,00 zł. 

W drugiej kolejności nastąpi wybór wykonawcy na wykonanie audytu wykonanej strony 

internetowej. Przygotowanie procedury - w trakcie. 

* Świadczenie usług odbioru i wywozu stałych odpadów komunalnych, 

zagospodarowania odpadów selektywnie zbieranych od właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy w Gminie Bobolice, PSZOK - przetarg. 

Pierwszy przetarg nieograniczony ogłoszony został w dniu 13.10.2015 r. 

Ogłoszenie o przetargu umieszczono w Biuletynie Zamówień Publicznych, na stronie 

internetowej Gminy Bobolice, na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Termin składania ofert wyznaczono na dzień 21.10.2015 r. Wpłynęły jedna oferta firmy PGK 
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Koszalin przewyższająca znacznie budżet gminy zaplanowany na realizację tego zadania. W 

przetargu zastosowano następujące kryteria oceny ofert: 

a) cena ofert - 95%, 

b) zatrudnienie przy realizacji zamówienia pracownika z terenu Gminy Bobolice w 

ramach obsługi stacjonarnego PSZOK-u - 3%, 

c) przeprowadzenie akcji promującej selektywną zbiórkę odpadów na terenie Gminy 

Bobolice w ramach imprezy masowej wskazanej przez Zamawiającego - 2%. 

Pierwszy przetarg został unieważniony.  

 

Ponowny przetarg (drugi) ogłoszono w dniu 26.10.2015 r. Termin składania ofert upłynął w 

dniu 03.11.2015 r. Wpłynęła jedna oferta firmy PGK Koszalin ponownie przewyższająca 

budżet gminy zaplanowany na realizację tego zadania, ale już nie w tak znacznej wysokości. 

Gmina zamierza przeznaczyć na realizację zadania za cały okres realizacji zadania, tj. w roku 

2016 łączną kwotę w wysokości 541.689,69 zł brutto. Obecnie oferta jest weryfikowana             

i w najbliższych dniach podejmę decyzję o wyniku drugiego przetargu. 

* Rewizyta bobolickich przedsiębiorców w Demminie. 

W dniach 23 - 24 października 2015 r. delegacja Gminy Bobolice wraz  

z przedsiębiorcami i rolnikami przebywała z wizytą w partnerskim mieście Demminie na 

zaproszenie burmistrza dr Michaela Kocha. Gminę Bobolice reprezentowali:  

1. Burmistrz Bobolic, 

2. Sekretarz Gminy  

3. Marek Golas Przewodniczący RM 

4. p. Justyna Jaworska – Balcerak, Gospodarstwo Agroturystyczne 

„Chociwlanka” 

5. p. Anna Janik, Florystyczna Firma Handlowa Fi To w Bobolicach,  

6. p. Andrzej Nowacki, Szkółka Drzew i Krzewów Nowaccy  

w Chociwlach,  

7. p. Janusz Miśko, „Mibud” Usługi Ogólnobudowlane. Handel, Dom Weselny 

Trzy Korony w Bobolicach 

8. p. Zbigniew Marciniewski, Zakład Gazyfikacji Bezprzewodowej Expres Gaz w 

Bobolicach 

9. p. Jan Jaszczuk, Elektroinstalatorstwo w Bobolicach, 

10. p. Mariusz Helman, Auto Serwis „Izmar” w Bobolicach, 

11. p. Zdzisław Bodnar, Rolnik, Produkcja miodów, 

12. p. Marek Posełkiewicz, PPHU DOMINO w Bobolicach, 
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13. p. Elżbieta Tokarz – tłumacz. 

*Bezpłatny dostęp do pomocy prawnej od stycznia 2016 r. 

Zgodnie z ustawą uchwaloną dnia 5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz 

edukacji prawnej, stworzony zostanie dostęp do nieodpłatnej pomocy prawnej świadczonej 

osobiście przez adwokata lub radcę prawnego, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach,   

z ich upoważnienia, aplikanta adwokackiego lub aplikanta radcowskiego, w lokalach 

udostępnionych przez gminy lub powiaty.  

Gmina Bobolice zawarła  w dniu 15 października 2015  roku z Powiatem Koszalińskim 

porozumienie w sprawie utworzenia na terenie Gminy punktu nieodpłatnej pomocy prawnej, 

którego celem będzie udzielanie porad prawnych w lokalu przy ul. Ratuszowej 1,                      

w poniedziałki w godzinach 8.00-12.00 i środy w godzinach 14.00-18.00. 

Zgodnie z założeniami ustawy z darmowych porad prawnych mogą skorzystać: 

• młodzież do 26-go roku życia, 

• osoby fizyczne, którym w okresie roku poprzedzającego zostało przyznane 

świadczenie z pomocy społecznej na podstawie ustawy  

o pomocy społecznej, 

• osoby, które ukończyły 65 lat, 

• osoby posiadające ważną Kartę Dużej Rodziny, 

• kombatanci, 

• weterani, 

• zagrożeni lub poszkodowani katastrofą naturalną, klęską żywiołową lub 

awarią techniczną. 

Pomoc prawna będzie polegała na: 

• poinformowaniu osoby uprawnionej o obowiązującym stanie prawnym, 

przysługujących jej uprawnieniach lub spoczywających na niej 

obowiązkach; 

• wskazaniu osobie uprawnionej sposobu rozwiązania dotyczącego jej 

problemu prawnego; 

• pomocy w sporządzeniu wymagającego wiedzy prawniczej projektu pisma 

w zakresie niezbędnym do udzielenia pomocy, z wyłączeniem pism 

procesowych w postępowaniach przygotowawczym lub sądowym i pism w 

postępowaniu sądowo-administracyjnym; 

• sporządzeniu projektu pisma o zwolnienie od kosztów sądowych lub  

o ustanowienie pełnomocnika z urzędu. 

 Uprawnieni będą mogli uzyskać informacje w zakresie: 
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• prawa pracy, 

• przygotowania do rozpoczęcia działalności gospodarczej, 

• prawa cywilnego, 

• spraw karnych, 

• spraw administracyjnych, 

• ubezpieczenia społecznego, 

• spraw rodzinnych, 

• prawa podatkowego z wyłączeniem spraw podatkowych związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej.  

Pomoc nie będzie natomiast obejmowała spraw z zakresu prawa celnego, dewizowego, 

handlowego i działalności gospodarczej, z wyjątkiem przygotowywania do jej rozpoczęcia. 

* Turniej siatkówki w dniach 25-27.09.2015 r. 

W dniach 25-27 września 2015 r. w Hali Widowiskowo - Sportowej  

 Bobolicach odbył się po raz IV Turniej Piłki Siatkowej Kobiet ENERGA CUP - BOBOLICE 

2015. Sponsor główny forma ENERGA 50 tys. zł. Po raz kolejny honorowy patronat nad tym 

wydarzeniem objął Poseł na sejm RP Pan Stanisław Gawłowski. W turnieju wzięły udział 

drużyny ORLEN LIGI KOBIET: KS "PAŁAC" BYDGOSZCZ, PTPS PIŁA, BUDOWLANI 

ŁÓDŹ SSA oraz SK BANK LEGIONOVIA LEGIONOWO. W drugim dniu turnieju odbyło 

się "Spotkanie z siatkówką", czyli trening dzieci i młodzieży z Miasta i Gminy Bobolice 

prowadzony przez trenerów i zawodniczki drużyny KS PAŁAC Bydgoszcz. Zwycięzcą 

Turnieju ENERGA CUP została drużyna Budowlani Łódź SSA, drugie miejsce zajęła SK 

Bank Legionovia Legionowo, trzecie miejsce KS "PAŁAC" BYDGOSZCZ,  

a czwarte PTPS Piła. 

 

* II Mistrzostwa Polski - konkurs komików "Ludzik".  

14 października w MGOKu odbyły się II Mistrzostwa Polski ONE MAN SHOW "LUDZIK" 

- konkurs komików - standaperów - eliminacje regionalne. Do eliminacji w Bobolicach 

przystąpiło 6 standaperów z całej Polski, spośród których 3 osobowe jury wybrało 

najlepszego do finału Mistrzostw w dniach 15 - 16 w Koszalinie. Publiczność też wybrała 

"swojego" najlepszego. Festiwal satyryczny LUDZIK 2015 II Mistrzostwa Polski ONE MAN 

SHOW jest imprezą ogólnopolską adresowaną do wszystkich standaperów, solistów 

kabaretowych, anegdociarzy, piosenkarzy, komików. Impreza cieszyła się dużym 

zainteresowaniem mieszkańców. 
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* Zachodniopomorskie Mistrzostwa Off-Road. 

23 października br. na Rynku Miejskim w Bobolicach odbył się oficjalny strat do odcinka 

nocnego w ramach już po raz kolejny organizowanych na terenie naszej gminy 

Zachodniopomorskich Mistrzostw Off-Road. Jest to inicjatywa firmy Euroforum, która jest 

organizatorem rajdów takich jak: Poland Trophy 4x4 Terenowiec Extrem i Przeprawowych 

Mistrzostwa H6. 

 
* Sesja popularno - naukowa pt. "Dziedzictwo archeologiczne ziem bobolickiej i 

polanowskiej: rozpoznanie, potencjał, perspektywy". 

W dniu 28 października br. w Izbie Edukacyjnej przy Nadleśnictwie  

w Bobolicach ul. Polanowska 12 odbyła się Sesja  popularno - naukowa pt. "Dziedzictwo 

archeologiczne ziem bobolickiej i polanowskiej: rozpoznanie, potencjał, perspektywy".  

Spotkanie zostało zorganizowane przez Instytut Prahistorii im. Adama Mickiewicza w 

Poznaniu, we współpracy z Towarzystwem Ekologiczno - Kulturalnym w Bobolicach oraz 

Nadleśnictwem w Bobolicach, przy patronacie Nadleśnictwa w Polanowie, Burmistrza 

Bobolic, Pani Mieczysławy Brzozy oraz Muzeum w Koszalinie.  

W trakcie sesji zaprezentowane zostały wystąpienia m.in. Pana Bronisława Malinowskiego - 

regionalisty, a także kierownika Muzeum Regionalnego  

w Bobolicach, Michała Pawlety - organizatora sesji, pracownika Instytutu Prahistorii UAM w 

Poznaniu, Jacka Borkowskiego - kierownika działu archeologicznego w Muzeum w 

Koszalinie, Pawła Kaźmierczaka - archeologa z Muzeum w Gorzowie Wielkopolskim, dr 

Rafała Zapłatę - adiunkta z Instytutu Nauk Historycznych na Uniwersytecie Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego w Warszawie, oraz Panią Marlenę Józefowską  

z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Szczecinie, Delegatura  

w Koszalinie. W swoich wystąpieniach przybliżali problematykę podejmowaną w ramach 

realizowanego projektu badawczego "Nieinwazyjne rozpoznanie potencjału zasobów 

archeologicznych rejonu Bobolic" - przedstawili wyniki badań, w tym głównie z 

zastosowania nowoczesnych, nieinwazyjnych metod przy rozpoznawaniu struktur 

pradziejowych, prezentowali dokonane odkrycia terenowe w postaci m.in. licznych 

pradziejowych kurhanów, umocnień w tym okopów z czasów II wojny światowej, zajmowali 

się problematyką ochrony dziedzictwa archeologicznego regionu, jak również akcentowali 

możliwości rozwinięcia pod względem turystycznym potencjału zasobów dziedzictwa 

archeologicznego tychże ziem. Zaprezentowany też został poster z rezultatami badań, który 

aktualnie prezentowany jest w budynku Urzędu Miejskiego w Bobolicach. Bobolicka sesja 

została zorganizowana w ramach realizowanego przez Instytut Prahistorii UAM w Poznaniu 

projektu naukowego "Nieinwazyjne rozpoznanie potencjału zasobów archeologicznych 
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rejonu Bobolic, woj. zachodniopomorskie" (2014-2015), dofinansowanego ze środków 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, w ramach programu Dziedzictwo kulturowe - 

priorytet 5 - Ochrona zabytków archeologicznych, koordynowanego przez Narodowy Instytut 

Dziedzictwa. 

* „Mierz wysoko" - Fundacja Marcina Gortata w Bobol icach. 

W dniu 4 listopada br. w hali widowiskowo – sportowej przy ul. Głowackiego w Bobolicach 

odbył się szkolny Skills Challenge „Mierz wysoko” zorganizowany dla dzieci ze Szkoły 

Podstawowej z Bobolic. Bobolicka podstawówka została zaproszona do udziału w akcji 

Szkolny Skills Challeng organizowanej przez Fundację Marcina Gortata MG 13. Fundacja 

Marcina Gortata MG13 od samego początku zaangażowana jest w kampanię Ministerstwa 

Sportu i Turystyki „Stop zwolnieniom z WF-u”. Fundacja MG13 na zlecenie Ministerstwa 

Sportu i Turystyki organizuje ogólnopolską akcję „Szkolny Skills Challenge” w ramach „Stop 

zwolnieniom z WF-u”, która realizowana jest w ok. 50 wytypowanych szkołach 

podstawowych w kraju. 

Celem akcji jest zachęcenie uczniów do aktywniejszego uczestnictwa  

w podnoszeniu sprawności fizycznej oraz wzmocnienie pozycji wychowania fizycznego i 

sportu w hierarchii wartości  środowiska szkolnego. Szkolny Skills Challenge „ Mierz 

wysoko” jest projektem mającym na celu pokazanie dzieciom, że dzięki codziennej 

gimnastyce, uczęszczaniu na szkolne zajęcia sportowe, każde z nich rozwija się sportowo, co 

w przyszłości może potęgować osiąganie sukcesów i to nie tylko sportowych. 

Dodatkowym założeniem projektu jest również pokazanie dzieciom, ale również uczących je 

nauczycielom wychowania fizycznego, że niezależnie od możliwości obiektu sportowego, na 

którym odbywają się zajęcia sportowe w szkole, można zostać mistrzem. Potrzebna jest tylko 

chęć dążenia do upragnionego celu, wytrwałość i ciężka praca. Fundacja MG13 

przygotowała nagrodę główną dla zwycięzcy – wyjazd do USA na mecz NBA oraz spotkanie z 

Marcinem Gortatem dla najlepszego zawodnika konkursu oraz jego nauczyciela wychowania 

fizycznego. 

Spotkanie poprowadzili pracownicy fundacji oraz brat Marcina Gortata, Robert Gortat. 

Dodatkowym elementem wizyty był pokaz umiejętności koszykarskich Piotra Stelmacha.  

* Występ Peenechor z Demmina. 

W dniu 27 października gościliśmy w Bobolicach 50 - cio osobowy chór  

z miasta partnerskiego Demmina. Chór wystąpił w hali widowiskowo – sportowej                        

w Bobolicach. Chór ma już ponad 160 - letnią tradycję, a do Bobolic przyjechał w ramach 

obchodów 20-lecia współpracy partnerskiej. 
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Nasi goście specjalnie dla mieszkańców gminy Bobolice wystąpili  

z koncertem, gdzie zaprezentowali utwory zarówno popularne jak i klasyczne. Specjalnie dla 

naszych gości Zespół Pieśni i Tańca Ziemia Bobolicka przygotował występ. 

* Pogoń za lisem. 

17 Października 2015 r. odbyło się 15- lecie Bobolickich Wyścigów Konnych, które skupiło 

spore grono miłośników jeździectwa w naszym regionie. Wyścigi zorganizowane zostały 

przez rodzinę państwa Stoltman, P.U.H. Terbud ze Szczecinka oraz Miejsko - Gminny 

Ośrodek Kultury w Bobolicach. Początek imprezy otworzyła parada konna ulicami miasta, 

następie parada udała się w kierunku placu za MOPS i PUP. Zwycięscy poszczególnych 

konkurencji zostali nagrodzenie pamiątkowymi pucharami. W czasie imprezy płonęło 

również ognisko, na którym piekły się kiełbaski, kaszanka oraz świeża dziczyzna jak 

i również był czas na atrakcje i próbę własnych sił na grzbiecie konia. 

* Dar serca dla Sandry Oleksy. 

W dniu 9 października w Urzędzie Miejskim w Bobolicach miało miejsce piękne 

przedsięwzięcie, skierowane do konkretnego adresata z naszej gminy - 12 - letniej Sandry 

Oleksy. Sandra choruje na przepuklinę oponowo -rdzeniową, porusza się na wózku 

inwalidzkim. Pomimo, iż życie nie obeszło się z nią łagodnie, jest niesamowicie dzielna, 

waleczna, uprawia koszykówkę. Swoje marzenia skutecznie realizuje, bo nie boi się marzyć, a 

swoim pozytywnym nastawieniem do świata i uśmiechem zaraża innych. 

Dziewczynka ma wielkie marzenie - udział w turnusie rehabilitacyjnym hipoterapii. By móc 

w nim uczestniczyć, trzeba go opłacić. Jego koszt to 4 tysiące złotych. I gdyby nie cudowna 

inicjatywa Służby Więziennej, nie byłoby mowy, by marzenie to w najbliższym czasie 

spełnić. Służba Więzienna, w tym: Okręgowy Inspektorat w Koszalinie, Zakład Karny w 

Czarnem, Zakład Karny w Starem Bornem, na czele z mł. chor. Cezarym Sierzputowskim 

oraz mjr Dariuszem Lebiedowiczem, zainicjowali akcję charytatywną "Dar Serca" dla 

Sandry. To właśnie oni swoją energią i zaangażowaniem poruszyli serca innych dla spełnienia 

marzenia Sandry. Do akcji, poza wyżej wymienioną Służbą Więzienną, włączyły się: 

Nadleśnictwo Bobolice, bobolickie przedsiębiorstwa: SM Mlekosz, GS Samopomoc 

Chłopska, Drogotex Ireneusz Rachtan, Supermarket Arnold Klimek oraz szkoły Gimnazjum 

im. Agaty Mróz - Olszewskiej w Bobolicach, Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza  

w Bobolicach i Urząd Miejski w Bobolicach  

Akcja prowadzona była przez miesiąc, a w dniu 9 października br., nastąpił jej finał - 

spotkanie darczyńców z Sandrą i jej mamą w Urzędzie Miejskim. Elementem spotkania były 

datki darczyńców wrzucane do papierowego serca, i ich liczenie w odosobnieniu. Po kilku 

minutach gorących emocji, nadeszła upragniona chwila wyjawienia kwoty, którą udało się 
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zebrać. 4.320,00 zł oraz srebrne kolczyki!!! A więc wystarczy na wymarzony turnus dla 

Sandry i to z górką. Sandra i jej mama były tak zaskoczone, że ciężko im było ogarnąć 

emocje, więc ze łzami w oczach po prostu serdecznie podziękowały darczyńcom. Pan 

Sierzputowski przedstawił kolejną niezwykłą niespodziankę dla Sandry - zaproszenie na 

kamp, ufundowany przez Fundację Marcina Gortata oraz osobiste spotkanie z Mistrzem 

Koszykówki NBA. 

Wszyscy, zwłaszcza Sandra byli pod ogromnym wrażeniem całego spotkania, życzyli, 

zdrowia, wszelkiej pomyślności i tego samego wciąż pozytywnego nastawienia do życia, a 

także udanego turnusu.  

Dziękujemy SW, zwłaszcza Panu Cezaremu Sierzputowskiemu i wszystkim darczyńcom za 

spełnienie marzenia Sandry. 

* 11 listopada - Dzień Niepodległości. 

W dniu 11 listopada, w programie uroczystości znalazła się m.in. prezentacja na Rynku 

Miejskim w Bobolicach nowego sprzętu zakupionego przez jednostki z terenu Gminy 

Bobolice w roku 2015, koncert pt. “Klejnoty muzyki polskiej” w wykonaniu muzyków z 

Filharmonii Koszalińskiej, uroczyste przekazanie sprzętu zakupionego w roku 2015 r. dla 

jednostek OSP z terenu gminy oraz uroczysta Msza Święta w intencji naszej ojczyzny” w 

kościele parafialnym pw. Wniebowzięcia  NMP w Bobolicach. Muzycy zaprezentowali w 

swoim programie m.in.: F. Chopin - Koncert fortepianowy (fragment), Polonez A-dur; S. 

Moniuszko - Prząśniczka, Mazury z oper Halka i Straszny dwór; K. Ogiński - Pożegnanie 

Ojczyzny; W. Kilar - muzyka z filmu Pan Tadeusz; A. Kurylewicz - muzyka z filmu Polskie 

drogi. 

* Gala K1. 

7 listopada 2015 r. odbyła się Gala Kickboxingu K-1 w hali widowiskowo - sportowej w 

Bobolicach. Jest to zadanie realizowane w ramach tegorocznego Budżetu Obywatelskiego.     

W trakcie gali zostało stoczonych 10 walk, 8  

w formule K-1, jedna walka bokserska, jedna MMA oraz walka o Zawodowe Mistrzostwo 

Polski Federacji WKN w kategorii do 86 kg. W zawodach udział wzięli zawodnicy z Piły, 

Poznania, Bydgoszczy, Sępólna Krajeńskiego, Darłowa, Świdwina, Koszalina i Szczecinka. 

W walce o Zawodowe Mistrzostwo Polski Marcin Wysocki wychowanek KSW Szczecinek, 

Mistrz Świata Juniorów obecnie zawodnik Czerwony Smok Poznań zwyciężył zdecydowanie 

ze Zbigniewem Stawickim Hunter GYM Bydgoszcz. Galę uatrakcyjniły występy słupskiej 

grupy tanecznej ARABESKI oraz pokazy młodych zawodników taekwondo z Bobolic. 

Impreza szeroko promowała gminę i przyciągnęła wielu sympatyków z poza naszej gminy. 



 15 

* Spotkanie z dyr.  GDDKiA O/ Koszalin T. Kanasem dotyczące budowy dwóch zatok 

autobusowych w m. Głodowa oraz Przydargiń. 

* Droga powiatowa w kierunku Ujazdu i Chmielna – zrobiona, Pani Burmistrz podziękowała 

radnemu powiatowemu J. Bączkowskiemu za pilotowanie tego problemu, który na dziś został 

zrealizowany.  

* Droga Jatynia – odcinek od Ujazdu do figurki zrobiony przy interwencji radego 

powiatowego Kamila Jesionowskiego.  

* Pismo Wydziału Ruchu Drogowego KW Policji w Szczecinie w sprawie zagrożenia 

bezpieczeństwa na odcinku drogi powiatowej Gozd – Pomorzany. Policja w piśmie wyraźnie 

wskazuje jakie są powody do których dochodzi tam do wypadków. Policja poucza Powiatowy 

Zarząd Dróg, nakazując wykonanie kompleksowej przebudowy. Póki do tego dojdzie 

nakazują inne działania, które mają poprawić bezpieczeństwo ruchu drogowego – postawić 

ograniczenie prędkości, zastosować odpowiednie oznakowanie ostrzegawcze, podciąć konary 

drzew, wyciąć częściowo drzewa, oznakować drzewa i odcinki drogi, częściowo naprawić 

nawierzchnię jezdni. O podjętych działaniach PZD ma powiadomić Komendę Wojewódzką 

Policji w Szczecinie Wydział Ruchu Drogowego.  

* Przystąpienie Gminy Bobolice do Darłowskiej Grupy Rybackiej – w gminie Bobolice jest 

niski wskaźnik rybackości, który jest najważniejszym wyznacznikiem by być w tej grupie. 

Gmina otrzymała odmowną decyzję o niekwalifikowaniu się.  

* Zakaz palenia śmieci i odpadów w piecach co  - upoważnienie Burmistrza do  kontroli 

Straży Miejskiej - podstawa prawna art. 379 ustawy Prawo Ochrony środowiska i art.39 ust.       

o samorządzie gminnym. Straż Miejska wchodzi z kontrolą w zakresie spalania śmieci                      

i odpadów w piecach. Kontroli posesji SM może dokonywać w przypadku działalności 

gospodarczej całodobowo, do mieszkań prywatnych od 6.00-22.00 

* Dotacja 10 tys. zł dla Muzeum Regionalnego w Bobolicach - dziękuję radnym 

powiatowym, głównie K. Jesionowskiemu i J. Bączkowskiemu; Podziękowanie zostało 

wysłane także do Starosty. Mamy nadzieję, że dofinansowanie będzie kontynuowane w latach 

przyszłych - jedyne Muzeum w powiecie koszalińskim. Pismo w tej sprawie też zostało 

wysłane do Zarządu Powiatu. 

* Podejście do remontów budynków komunalnych  - utworzyć Wspólnoty Mieszkaniowe 

w których będą powołane profesjonalni zarządcy WM, i przekazać budynki pod opiekę 

takiego profesjonalnego zarządcy budynków. Jestem po rozmowie z dyr. ZUKiO i wspólnie 

podjęliśmy decyzję, by w imieniu Gminy, ZUKiO  jako zarządca budynków komunalnych 

zajął się tymi działaniami, które mają na celu utworzenie WM i powołanie zarządców 

budynków. Tak więc  strategicznym działaniem Zarządcy budynków komunalnych jakim jest 
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ZUKiO jest  poprawy stanu technicznego budynków, w których są nasze lokale, przy 

założeniu o wiele niższego obciążenia budżetu w krótkim czasie, ponieważ koszty rozkładają 

się na lata, a efekt jest widoczny prawie natychmiastowo. Takie działanie spowoduje 

systematyczne i skuteczne dbanie o stan techniczny budynków, w których są lokale 

komunalne. Jest to lepsza i bardziej kompleksowa koncepcja niż obecnie stosowana, gdzie 

mieszkańcy liczą tylko na to, że to Gmina ze swoich środków wykona im niezbędne remonty. 

*Ogólnopolska Karta Dużej Rodziny 

a) w roku 2014 

- przyjęto 11 wniosków na łączną ilość 57 kart 

b) w roku 2015 

- przyjęto 59 wniosków na łączną ilość 311 kart  plus przedłużenie jednej karty.   

Razem przyjęto 70 wniosków na  368 kart  

* Bobolicka Karta Du żej Rodziny 

 -przyjęto 67 wniosków na łączną ilość 359 kart plus przedłużenie jednej karty 

* 3 listopada 2015r. odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady w sprawie 

projektów uchwał budżetowych na 2016 r. Wspólnie omawialiśmy i analizowaliśmy 

proponowane na rok 2016r. stawki podatków od nieruchomości, rolnego, leśnego, od 

środków transportu. 

* Wybory Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Stare Borne 29.10.15 r. - wręczenie 

gratulacji dla Pani Sołtys Wiesławy Pawłowskiej. Gratulacje stanowią załącznik do protokołu. 

* XV Jubileuszowe Forum Sołtysów  - 9. 10. 15 r. wybrano nowe władze Stowarzyszenia, 

korzystając z okazji zakończenia ostatniej kadencji Stowarzyszenia wyróżniłam za wzorową 

pracę 8 sołtysów naszej Gminy: W. Pawłowska, H. Bubień, H. Obławska, M. Golas,              

I. Bednarczyk, K. Czajkowskiego,  T. Dygasa i T. Strzelczaka  - który nie miał możliwości 

odbioru nagrody, przekazuję nagrodę w dniu dzisiejszym.  

 

Ad. 4. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Bobolice w 2015 roku.  

 

Głos zabrał Pan Andrzej Kaczanowicz Kierownik Referatu Powiatowego Urzędu Pracy                   

w Bobolicach. Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel zapytała czy informacja dla osób, które chcą otrzymać dotację na 

otwarcie swojej działalności mogłaby zostać mieszczona w Bobolickich Wiadomościach 

Samorządowych? Może mieszkańcy nie są poinformowani o działaniach PUP. 
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Pan A. Kaczanowicz powiedział, że mieszkańcy są informowani na bieżąco, informacje są 

odstępne na tablicy ogłoszeń PUP, na stronie internetowej PUP. Osoby, które chcą faktycznie 

dotrzeć do informacji przychodzą indywidualnie, piszą e-maile – informacja jest naprawdę 

szeroka.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że w tym miejscu warto wspomnieć                   

o zmianie polityki Burmistrza w zakresie weryfikacji osób, które tak naprawdę powinny 

zostać zatrudnione. W tym roku została powołana specjalna komisja, w którą wchodzą 

najwięksi pracodawcy po to by weryfikować swoje potrzeby. A także również odzwyczajać 

od zatrudnienia tylko w ZUKiO. Działania Burmistrza mają za zadanie zainteresowanie się 

innymi ofertami pracy. Ta polityka Pani Burmistrz będzie nadal utrzymywana.  

Pan Kaczanowicz dodał, że 23.11 br. odbędzie się giełda pracy dla Espersena, dla osób 

zainteresowanych pracą w tej firmie. Jest możliwość zatrudnienia w firmie „Biedronka”- 

kontakt w PUP.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15-sto minutową przerwę. 

 

Ad. 5. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2014 rok.  

Informacje przedstawił Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk. 

Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-

2030.     
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

3) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Pani Skarbnik 

poinformowała zebranych o tym, że uchwały podatkowe były omawiane ze wszystkimi 

radnymi na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

4) w sprawie opłaty miejscowej. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

5) w sprawie opłaty targowej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  
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6) w sprawie opłaty od posiadania psów.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Zdzisław Kurta zapytał dlaczego właściciele mają nie płacić podatku od psa? 

Obowiązkiem każdego posiadacza psa jest szczepienie i płacenie podatku.  

 

Pani Skarbnik powiedziała, że opłata od posiadania pasów jest fakultatywna, nie jest to opłata 

obowiązkowa. W naszej Gminie stosowane jest zwolnienie z racji tego, że statystyka spada            

o to, że mamy szczepione psy. Straż Miejska weryfikuje osoby, które nie dokonały szczepień 

psów. Jest coraz mniej takich osób, które nie szczepią swoich zwierząt.  

 

Radny Michał Andrzejak dodał, że Straż Miejska jest od tego, aby pilnować właścicieli psów 

by dokonywali szczepień, by psy nie załatwiały się na trawnikach lub dopilnować właścicieli 

do posprzątania, a nie obarczać mieszkańców kolejnym podatkiem.  

 

Radna Małgorzata Sikora dodała, że Straż Miejska musi zacząć pracować. 

 

Uchwała została podjęta 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie 

„wstrzymuj ącym się”.   

 

7) w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

do obrad dołączył Radny Mariusz Walaszczyk (13 radnych) 
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8)  w sprawie określenia wzoru formularza informacji i deklaracji poda tkowych dla 

celów ustalenia podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

9) w sprawie określenia warunków i trybu składania deklaracji i infor macji na podatek 

od środków transportowych, za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

10) w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

 Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach (tekst jednolity Dz. U. z 2013 r. poz. 1399 ze zm.), Rada Miejska, po 

zasięgnięciu opinii państwowego powiatowego inspektora sanitarnego uchwala regulamin 

utrzymania czystości  i porządku na terenie gminy, stanowiący prawo miejscowe.  

 W odniesieniu do uchwały Nr IX/71/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 

sierpnia 2015 r. w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

miasta i gminy Bobolice wszczęte zostało postępowanie nadzorcze w zakresie nieważności §2 

ust. 3 pkt 5 definiującego miejsce zamieszkania, §3 ust. 1 pkt 8 w zakresie wyrazów „oraz 

uciążliwości dla sąsiadów”, a także §8 ust. 3 dotyczącego zakazu umieszczania                         

w pojemnikach i kontenerach na odpady komunalne śniegu, lodu, gorącego żużla i popiołu, 

gruzu budowlanego oraz odpadów niebezpiecznych.  
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W związku z powyższym, konieczne jest wprowadzenie zmian do Regulaminu. 

 Przedkładany projekt regulaminu zawiera wszystkie uwagi nadzorcze oraz został 

pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego.                       

Projekt określa szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bobolice i jest zgodny z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 

dnia 28 listopada 2014 r., oraz pakietem uchwał gminnego systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi, w tym z uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Projekt  

Mając powyższe na uwadze zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Radny Pan Michał Andrzejak powiedział, że należy przyjrzeć się sprawą psów i wzmocnić 

dyżury strażników miejskich po o by tą sprawą zająć się.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

11) w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach oraz Miejsko-Gminnej Bib lioteki Publicznej 

w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater. Pani Wiceburmistrz 

wprowadziła autopoprawkę.  

Ustawa z dnia 31 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o organizowaniu i prowadzeniu 

działalności kulturalnej oraz niektórych innych ustaw ( Dz. U. Nr 207, poz. 1230) wprowadza 

zmiany w zakresie zasad organizowania bibliotek publicznych, w tym wprowadza możliwość 

łączenia tych bibliotek z innymi instytucjami kultury. Zgodnie z art. 13 ust. 2 organizator jest 

obowiązany na 6 miesięcy przed dniem wydania aktu o połączeniu, podziale lub likwidacji 

biblioteki podać do publicznej wiadomości informację o swoim zamiarze wraz z 

uzasadnieniem. W tym celu wymagane jest podjęcie uchwały przez Radę Miejską w 

Bobolicach o zamiarze połączenia instytucji kultury. Zgodnie z art. 13 ust. 7 ustawy  

z dnia 27 czerwca 1997 r. o bibliotekach ( Dz. U. z 2012 r. poz. 642) biblioteki publiczne 
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mogą być łączone z innymi instytucjami kultury, jeżeli połączenie nie spowoduje uszczerbku 

w wykonaniu dotychczasowych zadań. 

Połączenie Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach oraz Biblioteki 

Publicznej jest w pełni uzasadnione. Obie instytucje umiejscowione są w tym samym 

budynku. Do czasu nowelizacji ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności 

kulturalnej, która wymusiła na organizatorze podział na dwie odrębne jednostki, działały w 

ramach jednej struktury i była to działalność satysfakcjonująca organizatora  

i mieszkańców gminy. W związku z połączeniem obu instytucji nie ulegnie obniżeniu jakość 

świadczonych usług. Utworzone na bazie dotychczasowych instytucji kultury Ośrodek 

Kultury i Biblioteka w Bobolicach daje możliwość pełniejszego wykorzystania zasobów 

materialnych oraz sprawniejszej organizacji pracy. Połączenie biblioteki  

z ośrodkiem kultury przyczyni się do racjonalnego wykorzystania istniejącego potencjału 

ludzkiego i materialnego. Utworzenie jednej instytucji kultury będzie miało znaczący wpływ 

na obsługę administracyjną. Nastąpi skomasowanie służb finansowo- księgowych, obsługi 

sprzętu, urządzeń itp. Innym, pozytywnym faktem połączenia będzie możliwość optymalnego 

wykorzystania sal i pomieszczeń budynku, których dotychczasowe wykorzystanie przez 

Bibliotekę wiązało się z uzgodnieniem i podpisaniem porozumienia z dyrektorem ośrodka 

kultury; obecnie wszystkie pomieszczenia biblioteki są użyczane przez ośrodek kultury i 

biblioteka wnosi stosowną opłatę za media. Dodatkowym argumentem, przemawiającym za 

połączeniem tych dwóch ośrodków jest fakt rezygnacji ze stanowiska dyrektora biblioteki, 

który planuję swoją karierę zawodową w innym mieście. 

Przedmiotem działań MGOK będzie wykonanie zadań własnych Gminy Bobolice 

w zakresie organizowania działalności kulturalnej, zaspokajanie potrzeb informacyjnych 

ogółu społeczeństwa oraz uczestniczenie w upowszechnianiu wiedzy i kultury z 

uwzględnieniem potrzeb czytelniczych i edukacyjnych. Połączenie biblioteki publicznej  

z ośrodkiem kultury jest uzasadnione względami administracyjnymi, ale przede wszystkim 

ma duży sens, gdyż kompetencje ustawowe tych podmiotów oraz formy ich realizacji 

niejednokrotnie się przenikają oraz uzupełniają. 

Gromadzenie i opracowywanie materiałów bibliotecznych służących rozwijaniu 

czytelnictwa, zaspokajania potrzeb informacyjnych 

edukacyjnych, samokształceniowych, udostępniania zbiorów na miejscu, wypożyczania na 

zewnątrz, pośredniczenia w wymianie międzybibliotecznej, prowadzenia działalności 

informacyjnej będzie utrzymane i zapewnione co najmniej na dotychczasowym wysokim 

poziomie, przy profesjonalnej obsłudze administracyjnej. Jednocześnie organizowanie 

różnorodnych form edukacji kulturalnej, wychowania przez sztukę, gromadzenia, 



 23 

dokumentowania, ochrony dóbr kultur, rozbudzanie zainteresowań, promowanie zespołów, 

organizowanie imprez z formy działalności ośrodka kultury będzie dalej rozwijane. 

Połączenie umożliwi zaplanowanie pracy rocznej, jako jednego organu 

instytucjonalnego, przy realizacji jednego budżetu dającego niższe koszty operacyjne i 

możliwości dokładniejszego nadzoru, nad działalnością jednej instytucji kultury. 

Z chwilą wpisu do rejestru samorządowych instytucji kultury OKiB przejmie całe 

mienie połączonych instytucji kultury oraz wstąpi we wszystkie prawa i obowiązki 

połączonych instytucji kultury, w tym przejmie wszystkie wierzytelności i zobowiązania. 

Powstanie OKiB w Bobolicach daje szansę stania się silną jednostką i partnerem na 

mapie kulturalnej regionu. Będzie jednolitą instytucją o urozmaiconym programie działania. 

Posiadanie dodatkowych zadań ułatwi mu współpracę z innymi ośrodkami  

i instytucjami kultury, w tym artystycznymi, rozwinie impresariat. Wzrośnie efektywność i 

potencjał obu instytucji kultury, w tym także efektywność działań promocyjnych. 

Oczekiwanym skutkiem połączenia instytucji kultury jest stworzenie dużego, 

sprawnego centrum kultury, zwiększenie efektywności pracy kadry, racjonalizacja pracy 

pracowni i sekcji artystycznych, racjonalizacja struktury organizacyjnej uwzględniającej 

aktualne potrzeby Ośrodka i Biblioteki, wzmocnienie pozycji negocjacyjnej, jak również 

większą możliwość generowania przychodów. 

Pracownicy połączonych instytucji kultury staną się pracownikami Ośrodka Kultury 

i Biblioteki w Bobolicach. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

12) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice                                

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy             

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater. 
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„Program współpracy Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2016 rok” został opracowany w celu sprecyzowania zakresu współdziałania 

na zasadzie partnerstwa, określa reguły współpracy i zakres zadań merytorycznych. 

Działalność oraz zaangażowanie podmiotów prowadzących działalność pożytku 

publicznego, zaliczonych głównie do trzeciego sektora, w sferze realizacji zadań publicznych 

jest istotą funkcjonowania demokratycznego społeczeństwa obywatelskiego. Organizacje 

pozarządowe działające na terenie gminy Bobolice, realizujące zadania w zakresie różnych 

inicjatyw społecznych są ważnymi partnerami dla samorządu, ponieważ podejmując różne 

inicjatywy działają na rzecz dobra społeczności lokalnej. Współpraca organizacji 

pozarządowych z samorządem terytorialnym stwarza szansę na lepsze zorganizowanie 

wspólnego celu: poprawy jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

Uchwalenie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest realizacją obowiązku 

wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Celem 

Programu jest określenie kierunków działań, zasad, form i płaszczyzn współpracy oraz 

priorytetów i zamierzeń jednostki samorządu terytorialnego na dany rok. Przy 

opracowywaniu Programu wykorzystano doświadczenia wypływające  

z realizacji analogicznych programów w latach 2005-2015.  

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dn.24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie program zawiera w szczególności: 

1) cel główny i cele szczegółowe programu; 

2) zasady współpracy; 

3) zakres przedmiotowy; 

4) formy współpracy, o których mowa w art. 5 ust. 2; 

5) priorytetowe zadania publiczne; 

6) okres realizacji programu; 

7) sposób realizacji programu; 

8) wysokość środków planowanych na realizację programu; 

9) sposób oceny realizacji programu; 

10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji; 

11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert w 

otwartych konkursach ofert. 

Projekt programu podlegał konsultacjom zgodnie z uchwałą Nr XLIII/396/2010 RADY 

MIEJSKIEJ W BOBOLICACH z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie szczegółowego sposobu 
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konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej Uchwały jest celowe i uzasadnione.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                   

i Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na 2015 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin straszy specjalista pracy socjalnej. 

Pani B. Pupin wprowadziła autopoprawkę.  

W ramach zadania nr 3.4. „Dofinansowanie instytucji i organizacji prowadzących działalność 

na rzecz profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, w tym:- Świetlica 

Środowiskowa „Tafla” 12.000,00 zł, - wynagrodzenie pracowników świetlic wiejskich -

13.200,00 zł” zostało przyznane dofinansowanie wniosku Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej  w Bobolicach na realizację projektu „Działalność w zakresie profilaktyki”.                 

W trakcie realizacji projektu koszty uległy zmniejszeniu o kwotę 4.901,00 zł. W związku                 

z tym proponuje się zwiększyć koszt wynagrodzenia pracowników świetlic wiejskich o 

wskazana kwotę. Nie wpłynie to na zwiększenie ogólnej kwoty zabezpieczonej w budżecie na 

realizację zadania nr 3. 4. 

W realizacji zadania nr 7.2. „Wynagrodzenie Pełnomocnika Burmistrza Bobolice ds. 

uzależnień” nie została wydatkowana  pełna kwota zabezpieczona w budżecie z uwagi na 

okres absencji chorobowej. Proponuje się zwiększyć koszty realizacji  zadania  nr 3.3.” 

Realizacja kampanii i akcji organizowanych na szczeblu krajowym  

i gminnym”  i skorzystać z oferty działań na rzecz społeczności lokalnej poprzez rozszerzenie 

udziału Gminy w kampaniach ogólnopolskich.  

Po analizie środków przewidzianych na realizację zadań GPPiRPA w Gminie Bobolice na rok 

2015 uznano za  zasadne wprowadzenie propozycji zmian w zakresie zadań                                   

i preliminarza wydatków. Zgodnie z programem na rok 2015 kwota przeznaczona na 

realizację zadań wynosi 184.500 zł i nie ulegnie zmianie. 
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Pan Zdzisław Kurta członek Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku 

Publicznego  przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Hanna Obławka sołtys sołectwa Drzewiany i Tomasz Lisowski sołtys sołectwa 

Świelino – Pani H. Obławska przedstawiła się jako nowa Prezes Stowarzyszenia 

Powiatowe Forum Sołtysów w Koszalinie, zastępca Tomasz Lisowski, 

przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Helena Bubień. Pani sołtys poinformowała, że 

jadąc na spotkanie do Stowarzyszenia nie myślała by startować w wyborach, a stało 

się to bardzo spontanicznie. Duzy wpływ na tę decyzję miała Pani Helena Bubień 

oraz sołtysi naszej gminy, którzy zadeklarowali się w pomoc. Odbyło się już pierwsze 

spotkanie Zarządu i nastawienie Pani sołtys jest optymistyczne. Na pierwszym 

spotkaniu powstało wiele dokumentów, które będą służyły do tego by solidnie zacząć 

pracę. Została opracowana 4-letnia wizja Stowarzyszenia, opracowano program pracy 

na rok 2016, szczegółowy program imprezy na 2016 rok. Pierwszą ważną imprezą 

będzie 11 marca 2016 roku Dzień Sołtysa, który odbędzie się w Starostwie 

Powiatowym. Jednym z poważnych partnerów Stowarzyszenia jest Starostwo 

Powiatowe. Nadzień dzisiejszy wizja jest taka by Stowarzyszenie oprócz sołtysów 

skupiało jako członków wspierających instytucje samorządowe, około rolnicze, 

środowisko biznesowe, ale również nie ograniczało się do terenu powiatu, a wręcz 

wychodziło poza powiat. Aby rozwinąć się Stowarzyszenie musi być silne                     

w powiecie.  

Pierwszymi działaniami Stowarzyszenia będą: 

1. Opracowanie albumu o sołectwach powiatu koszalińskiego - aby opracować 

taki album Stowarzyszenie musi uzyskać informacje od sołectw, został 

opracowany szablon, gdzie sołtysi po wypełnieniu prześlą e-mailem do 

Stowarzyszenia. Informację zwrotna należy dostarczyć do końca stycznia 2016 

roku by wręczyć album w dniu 11 marca 2016 roku z okazji Dnia Sołtysa. 

Publikacja finansowana będzie ze środków Starostwa Powiatowego.     

2. Logo Stowarzyszenia – planowane jest powstanie logo do końca grudnia 2015 

roku i zostanie zaakceptowane przez sołtysów i instytucje samorządowe.  
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Pani sołtys zaapelowała do sołtysów Gminy Bobolice, by wstąpili do 

Stowarzyszenia. Składka wynosi 24 zł rocznie. 

Sołtys Tomasz Lisowski przedstawił plan pracy Stowarzyszenia na 2016 rok: 

reklama, imprezy+integracja, kontakt z mediami, instytucjami samorządowymi. 

Stowarzyszenie zaplanowało na 2016 rok  Dzień Sołtysa i Forum Sołtysów oraz 

dwie imprezy integracyjne (turniej sołtysów w piłkę nożna halową – organizowany 

w Bobolicach oraz mistrzostwa w strzelaniu). 11 marca 2016 roku Dzień Sołtysa, 

Forum Sołtysów z imprezą integracyjną oraz dwie imprezy sportowe. Siedzibą 

Stowarzyszenia będzie Urząd Miejski w Bobolicach. Stowarzyszenie będzie 

współpracowało z Gazetą Ziemską (stały punkt Stowarzyszenia-jedna strona)                     

i mediami lokalnymi. Pan sołtys powiedział, że Stowarzyszenie będzie starało się 

przywrócić spotkania sołtysów, samorządowców ze Starostą. Poinformował również 

o organizowanym w czerwcu 2016r. wyjeździe integracyjnym członków 

Stowarzyszenia.  

Pani sołtys H. Obławska dodała, że Stowarzyszenie wstępuje do Krajowego 

Stowarzyszenia Sołtysów.  

2. Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – zapytał czy sołtys może pobrać 

podatek od mieszkańca z innego sołectwa? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że nie ma takiej możliwości. Uchwala 

Rady Miejskiej wyraźnie mówi kto jest inkasentem w danym sołectwie.  

3. Anna Kustrzycka – Broda sołtys sołectwa Gozd – powiedziała, że dobrze, że nie ma 

podatku od posiadania psów w zamian za szczepienie, tym sposobem nie ma 

podrzucania psów po wsiach. 

4. Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – zapytała dlaczego BWS nie 

dochodzi do wszystkich mieszkańców ? 

Radny Zbigniew Oleksiak, który jest listonoszem powiedział, że nie starcza dla 

wszystkich, prośba o 100 sztuk więcej.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że cały nakład wynosi 2000 sztuk. 

Coś tu nie gra z dystrybucją, gazety powinny trafiać do wszystkich sołectw.                      

W obecnym i na przyszły rok nie zamierzamy zwiększać nakładu, należałoby 

opracować właściwą formę dystrybucji, przyjrzymy się tej sprawie.  

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  
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Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Zbigniew Oleksiak – zapytał kiedy będą włączone lampy na ul. 

Świerczewskiego. Plac zabaw nie jest oświetlony, dochodzi do ekscesów. Głównie 

chodzi o zakręt ul. Świerczewskiego i posesja nr 15. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że Gmina wystąpi o włączenie 

lamp. Zakład energetyczny nie uzyskał formalnie warunków, nie może zakończyć 

podłączenia do szafek i do końca miesiąca lampy nie będą świeciły.  

 

2. Radny Ireneusz Bednarczyk – powiedział, że droga Wojęcino – Bożniewice wymaga 

pilnego remontu, w dniu dzisiejszym przewrócił się tir na tej drodze. Płyty na tej 

drodze rozjeżdżają się bo jest to droga kamienna. ZUKiO naprawiło płyty ale na 

krótko. Pan radny powiedział, że ma informacje od Dyrektora ZUKiO, że należy 

czekać w kolejce.    

3. Radna Zofia Kęcel – powiedziała, że wystąpienie sołtysów PP Obławskiej i 

Lisowskiego zrobiło na Pani radnej bardzo duże wrażenie i w związku z tym chciała 

pogratulować wyboru na stanowiska, entuzjazmu i radości do podejmowanych działań. 

Dodała, że powiało świeżością, radością i młodością, życzyła wszystkiego dobrego.  

 

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


